

Signifikasi prinsip hidup merujuk keterkaitan agama, budaya, amalan kepercayaan dan wawasan dunia secara keseluruhan (worldview): motif ekspatriasi ahli akademik Islam dalam membina kerjaya di Malaysia

ABSTRAK

Dunia Islam dan signifikasi kerjaya terhadap ahli akademik ekspatriat Muslim mempunyai kesalinghubungan dengan kepercayaan hidup individu untuk menyumbang kepada masyarakat dan agama itu sendiri. Sebagai sebuah negara yang mengiktiraf Islam sebagai agama rasmi Malaysia mempunyai keunikan tersendiri apabila meletakkan penekanan dengan menawarkan program-program pengajian berteraskan konsep keislaman yang berpandukan Al-Quran dan Sunnah. Elemen menghidupkan konsep pembelajaran secara Islam berjaya menarik komuniti ahli akademik ekspatriat Muslim untuk datang bekerja ke Malaysia. Justeru itu kajian ini direka untuk mengenalpasti motif yang dipertimbangkan oleh kelompok ekspatriat Islam apabila memilih destinasi kerjaya di universiti awam Malaysia. Pendekatan kualitatif yang mengutilasikan temu bual mendalam dilakukan ke atas 30 orang ekspatriat Islam yang bertugas di empat universiti awam terpilih negara ini. Dengan mengaplikasikan analisis tematik, hasil dapatan kajian mendapati tiga motif utama yang menjadi pemangkin kedatangan ahli akademik ekspatriat Muslim ke universiti awam Malaysia adalah 1) Prinsip hidup bertunjangkan Islam sebagai agama kepercayaan; 2) Kecenderungan keluarga berada dalam kehidupan majoriti masyarakat Islam dan 3) Kerjaya dalam konteks keistimewaan penawaran konsep program pengajian Islam di universiti awam Malaysia. Penemuan dapatan kajian ini bermanfaat bagi merangka dasar pengantarabangsaan yang berlatarbelakang agama sebagai prinsip pembangunan kerjaya. Hala tuju kajian ini boleh disebarluaskan kepada penumpuan ke atas governan dan polisi universiti bertunjangkan pendidikan tinggi Islam. Kesalinghubungan majoriti masyarakat Malaysia yang beragama Islam mewajarkan universiti awam negara merancang secara strategik dan bersifat kompetitif dalam memastikan pengajian Islam sebagai salah satu komponen yang termaktub dalam agenda pendidikan tinggi negara.